
7
سدکجکی 

سرقت آمبولانس 

طالبان توجیه شده 

یک طبقه کامل هتل اسپیناس پالاس 

گروه فشار جدید 

تناسبی ندارد 

یک جریان سیاسی 

مسموم شدگان مشروبات الکلی 

تفویض شده

علت تغییر 

اخبار ویژه ...

کاظمی قمی نماینده ویژه رئیس جمهور در امور افغانســتان گفت : حقابه 
هیرمند در چارچوب معاهده ایران و افغانســتان باید تامین شــود. عمده آبی که 
وجود دارد در سد کجکی است که فاصله آن تا مرز ایران ۷۸۰ کیلومتر است، اگر 
از طرف ایران نکته ای وجود دارد کارشناســان ما می توانند از سد کجکی بازدید 

کنند، لذا روی این مسئله اختلافی وجود ندارد.

رئیس سازمان اورژانس کشور گفت : حوالی ساعت ۲۰ پنجشنبه ۲۵ خرداد 
در خرم آبــاد، پنج نفر که حالت عادی نداشــتند به آمبولانس اورژانس در حین 
ماموریت حمله ور شده و پس از آسیب به دو تکنسین اورژانس، خودرو آمبولانس 
را به سرقت برده و متواری شدند. نیرو های پلیس اقدام به مهار و متوقف کردن 
آمبولانس سرقتی کردند، راننده نیز در همان شب دستگیر و به مقر انتظامی منتقل 

شد.

وزیر کشورگفت : مرزبانان ما در مرز سیستان و بلوچستان با افغانستان خیلی 
قدرتمند در انجام وظیفه خود مصمم و قاطع هستند، اما طبیعتا مرز ها به خصوص 
در شرایطی که طرف مقابل یک سیستم امنیتی قوی ندارد، دچار مشکلاتی می شود 
که از قبل هم وجود داشته است. طالبان توجیه شده و مرز های ما آرام و رفت و 
آمد ها برقرار است. ما به حاکمان افغانستان تذکر دادیم که بیشتر باید افراد خود 

را توجیه و مراقبت کنند.

وزیر خارجه عربستان سعودی در فصل تازه سازش دیپلماتیک بین دو کشور 
در شرایطی به تهران آمد و عربستان سفارت خود را در هتل اسپیناس پالاس تهران 
افتتاح کرد. عربستان یک طبقه هتل اسپیناس در تهران را برای طولانی مدت رزرو 
کرده است. دیپلمات های عربستان سعودی که از مدتی قبل به تهران آمده اند در 
این هتل مستقر شده و فعالیت خود را آغاز کرده اند؛ بنابراین تا زمان تعیین تکلیف 
ســاختمان سفارت عربستان ســعودی در تهران، سفارت به طور موقت در این 
هتل باقی خواهد ماند. یک منبع آگاه به این خبرگزاری گفت: مقامات ســعودی 
می گویند، ساختمان فعلی سفارت عربستان سعودی در منطقه نیاوران تهران قابل 
استفاده نیست و به همین دلیل تا زمان تعیین تکلیف ساختمان، سفارت در هتل 

مستقر خواهد بود.

به دنبال انتشــار ویدئو هایی از کنســرت علیرضا قربانی، خواننده که نشان 
می دهد تعدادی از شرکت کنندگان شعار هایی سر می دهند، وزیر میراث فرهنگی و 
گردشگری ایران، این معترضان را »گروه فشار جدید« خواند. عزت الله ضرغامی با 
اشاره به »استقبال مردم« از کنسرت هایی که در مجموعه سعدآباد برگزار می شوند، 
گفت: »برخی که در میان جمعیت مردم که می خواهند شاد باشند، می آیند و شعار 
ساختار شکنانه می دهند با شادی مردم مخالف هستند. این ها گروه فشار جدید 
هســتند و جمع را به هم می ریزند.« او اضافه کرده که »خود مردم باید آرامش و 
سلامت برنامه ها و رویداد های فرهنگی را حفظ کنند«، چراکه به گفته او »نباید ١۰ 

تا ۲۰ نفر مانع شادی ۲ هزار نفر شوند«.

بابایی، رئیس فراکسیون کارگری مجلس با بیان اینکه سبد معیشتی کارگران 
و کارمندان هیچ تناسبی با تورم فعلی کشور ندارد، گفت: آن هایی که مدعی بودند 
با کاهش نرخ دســتمزد کارگران تورم کاهشــی می شود امروز باید پاسخگوی 

جامعه کارگری باشند.

اســماعیلی درباره حواشــی مربوط به لغو برخی کنسرت ها گفت: یک 
جریان سیاسی در کشور به دنبال بزرگ نمایی برخی مشکلات که گا ها طبیعی 
و در اجرا ها پیش می آید، هســت تا اقشــار مختلف مردم را در این موضوع 
مقابل هم قرار دهند. محمدمهدی اسماعیلی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در 
پاسخ به سؤال موضوع لغو کنسرت ها و زیان اقتصادی ایجاد شده، با توجه به 
صدور مجوز از سوی وزارت ارشاد، گفت: دوره اخیر به اذعان دوستان بخش 
موسیقی و تهیه کنندگان، پررونق ترین دوره بوده است به طوری که در مباحث 
چند ماه اخیر علی رغم اینکه دشمن تلاش می کرد اصحاب فرهنگ و هنر را 
متقاعد کند اجرا نداشــته باشند و فعالیت های فرهنگی تعطیل شود، اما اهالی 
موســیقی خوش درخشیدند، تلاش کردند و زحمات زیادی کشیدند. وزیر 
فرهنگ و ارشاد اسلامی تصریح کرد: بنده به راحتی این نگاه جریان سیاسی 
را می بینیم، به طوری که برخی افراد بدســابقه سیاســی که در کشور فعال و 
الان تعدادی از آنان خارج از کشــور هســتند، دنبال تحریک افکار عمومی و 
ایجاد دوقطبی ســازی بوده تا فضای رسانه ای کشور سنگین و آرامش فضای 

فرهنگ و هنر را از بین ببرند.

رییس دانشگاه علوم پزشکی البرز خبر داد: تعداد مسموم شدگان بر اثر 
مصرف مشــروبات الکلی به ١۲۰ نفر رسید. دکتر شهرام صیادی با اعلام این 
خبر افزود: متاســفانه تا کنون ١۰ نفر جان خود را از دســت داده اند و دو نفر 
دچار مرگ مغزی و ســه نفر اینتوبه )لوله گذاری برای تنفس( شــده اند. وی 
 افزود: روند درمانی برای سایر بیماران مسموم شده بر اثر متانول در حال انجام

 است.

علی مطهری نماینده ادوار مجلس نوشــت: دولت آقای رئیســی باید 
قدردان اختیاراتی باشــد که به او تفویض شده است، مانند مذاکره مستقیم 
با آمریکا در عمان و واشــنگتن و نیز توافق با آژانس. علی مطهری نماینده 
ادوار مجلس در حساب توییتر خود نوشت: دولت آقای رئیسی باید قدردان 
اختیاراتی باشد که به او تفویض شده است، مانند مذاکره مستقیم با آمریکا 
در عمان و واشــنگتن و نیز توافق با آژانــس، اختیاراتی که هرگز به دولت 
آقای روحانی داده نمی شد. دولت فعلی باید از این فرصت برای بهبود وضع 

معیشت مردم استفاده کند.

روزنامه جام جم وابسته به صداوسیما اعلام کرد که سالن نشست خبری 
وزرای خارجه ایران و عربستان به خاطر وجود تصویری از شهید حاج قاسم 
سلیمانی تغییر کرد. خبرنگار جام جم در ویدیویی علت جا به جایی ناگهانی 
نشست مشترک وزرای خارجه ایران و سعودی در ساختمان وزارت خارجه 

را تصویری از شهید حاج قاسم سلیمانی دانست. 
گفتنی اســت که بنابر گزارش عصرایران در نشســت خبری وزیران 
خارجه ایران و عربستان به درخواست هیات سعودی محل نشست، از تالار 
آیینه به ســالن مذاکرات تغییر کرد. ناصر کنعانی گمانه زنی های رســانه ای 
در خصوص تغییر محل گفتگوهای رســانه ای دو وزیر را بی اساس دانست 
و دلیل این تغییر را بروز مشکل فنی و عدم امکان اجرا در محل تعیین شده 
 قبلی دانست که با تعییر مکان، این گفتگو در محل مذاکرات رسمی برگزار 

شد. 

سیاسی

 

سرویس سیاسی -با تصویب مجلس شورای 
اسلامی، واردات خودروهای کارکرده برای تنظیم 
بازار خودرو مجاز خواهد شــد.نمایندگان مجلس 
شورای اسلامی گزارش کمیسیون صنایع و معادن 
دربــاره لایحه الحاق موادی به قانون ســاماندهی 
صنعت خودرو را تصویب کردند.طبق این مصوبه، 
متــون زیر به عنــوان مواد )١١( تــا )١۳( به قانون 
ســاماندهی صنعت خودرو – مصوب سال ١۴۰۰ 

و اصلاحات بعدی آن الحاق می شوند:
ماده ١١- به منظور تنظیم بازار خودرو، واردات 

خودروهای کارکرده مجاز می باشد.
تبصره ١- برای واردات این خودروها، انتقال 
فنــاوری موضوع بند )۲( و نیز بند )۳( ماده )۴( این 

قانون، لازم الرعایه نمی باشد.
تبصره ۲- آئین نامه اجرایی این ماده مشتمل بر 
مواردی از جمله نحوه تأمین ارز مورد نیاز و حمایت 

از تولید داخل، ضوابط فنی این خودروها )عمر کمتر 
از ۵ ســال در زمان ورود به گمرک( و نحوه احراز 
آنها و شــرایط واردات توسط اشخاص حقیقی و 
حقوقی به پیشنهاد وزارت صنعت، معدن و تجارت 
با همکاری بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران، 
گمرک جمهوری اســلامی ایران، سازمان حفاظت 
محیط زیست و سازمان ملی استاندارد ایران، ظرف 
مدت یک ماه پس از لازم الاجرا شدن قانون تهیه و 
به تصویب هیئت وزیران می رسد. وزارت صنعت، 
معدن و تجارت مکلف است گزارش عملکرد این 
ماده را هر ۶ ماه به کمیسیون صنایع و معاون مجلس 
شــورای اسلامی ارسال نماید. ماده ١۲- تبصره )۶( 
ماده واحده قانون چگونگی محاسبه و وصول حقوق 
ورودی گمرکی، سود بازرگانی و مالیات انواع خودرو 
و ماشین آلات راهسازی وارداتی و ساخت داخل و 
قطعات آنها- مصوب ١۳۷١- به شرح زیر اصلاح و 

تبصره )۸( ماده واحده مذکور حذف می شود: تبصره 
۶- ارزش ماشــین آلات راهسازی و خودروهایی 
که ورود آنها به کشــور مجاز می باشــد )اعم از نو، 
کارکرده(، هر ســال پس از بررسی مستندات قابل 
دسترس، ازجمله قیمت شرکت های تولید کننده و 
یا قیمت نمایندگی های اصلی در کشــورهای ثالث 
و یــا قیمت بــازار )در خصوص ماشــین آلات و 
خودروهای کارکرده( توسط وزارت صنعت، معدن 
و تجارت و با هماهنگی گمرک جمهوری اسلامی 
ایران تعیین خواهد شــد و مبنای محاسبه حقوق و 

عوارض گمرکی قرار می گیرد.
ماده ١۳- استفاده از استانداردهای ملی کشور 
و یا اســتانداردهای کشــور مبدأ تولید کننده برای 
خودروهــای وارداتی موضــوع این قانون، با تأیید 
ســازمان ملی اســتاندارد ایران و سازمان حفاظت 

محیط زیست امکان پذیر است.

با موافقت نمایندگان؛

واردات خودروهای کارکرده مجاز شد

واعظ آشتیانی فعال سیاسی اصولگرا:

تا زمانیکه ۸۵ درصد اقتصاد کشور دست دولت 
باشد، هیچ امیدی به اصلاح امور اقتصادی نداریم

سرویس سیاســی- امیررضــا واعظ آشتیانی 
فعال سیاســی اصولگرا، در پاســخ به این سوال که 
برخی معتقدند وقتی آقای اژه ای رئیس قوه قضاییه از 
ضرورت ایجاد امید در جامعه صحبت کردند این امر 
نه با حرف که باید با عمل و قول همراه باشد، تحلیل 
شما درباره صحبت های رئیس قوه قضاییه چیست و 
لازمه ایجاد امید در جامعه به چه صورتی است، گفت: 
رهبر انقلاب به بحث امید در سخنرانی اخیرشان اشاره 
کردنــد و آقای اژه ای هم در همان راســتا این مطلب 
را پیگیری کردند و وظیفه آحاد مســئولین دانستند تا 
شرایط را به گونه ای فراهم کنند که یأس و ناامیدی در 
جامعه نباشد. جدا از مسئولین برخی ها علاقه مندند 
تا بذر ناامیدی بکارند به ویژه نیروهای اپوزیسیون و 
برخی افــرادی که به نوعی تریبون دارند، به گونه ای 
سخن می گوینو و موضع گیری می کنند که ناامیدی در 

جامعه بیش از گذشته منتشر می شود.
وی افزود: لذا این بی انصافی اســت که ما نقاط 
قــوت در مجموعه نظام را نبینیم و بخواهیم به نقاط 
ضعف بپردازیم و آن را بزرگنمایی کنیم. این جفا در 
حق نظام و مردم اســت. به هر جهت در هر دولت و 
نظامی در سراســر گیتی مشکلات فراوان است. شما 
می بینید در کشــورهای دیگر هم مشکلات مردم در 
بحث های اقتصادی، فرهنگی و مسائل مختلف کاملا 
مشهود اســت. این واقعیت وجود دارد که ما دنیایی 
عاری از عیب نداریم. ضمن اینکه موضع گیری آقای 
اژه ای هم به عنوان قاضی القضات در این زمینه خوب 
اســت. به هر جهت وقتی قاضی القضات یک کشور، 
بحث امید را در حوزه مسئولیتی شان مطرح کرده و این 
موضوع را به زیرمجموعه شان تکلیف می کند، بسیار 
حائز اهمیت است. البته این بحث امید تنها به مسئولین 
ختم نمی شــود، بلکه مجریان قانــون در حوزه های 
مختلف مثل قوه قضاییه، قوه مقننه و حتی قوه اجرایی 
باید بذر امید را با عملکرد مثبت و کارآمد خودشــان 
نشان بدهند و باید عملکردها به سمتی برود که امید 
ایجاد شــود. واعظ آشتیانی تصریح کرد: ما هرجایی 
می بینیم که مردم ناراحت هستند، نشان از این واقعیت 
است که مســئولین اجرایی در کارهایشان کوتاهی 
دارند و هرجا که مردم شاداب هستند و شرایط خوبی 
را احساس می کنند نشان می دهد که کارها به درستی 
و خوبی انجام می گیرد. برای اینکه امید ایجاد شــود، 
اولین کار در حوزه های مختلف انتخاب افراد کارآمد 
در جایگاه های خودشان است. اگر ما افراد را به خوبی 
انتخاب کنیم و شایسته سالاری در حوزه انتخابات را 
حاکمیت ببخشیم، می تواند در امیدآفرینی مردم نقش 
بســیاری داشته باشــد و ما می توانیم از نیروهایی که 
نظام برای آنان هزینه کرده، تجربه به دست آوردند و 
کارهای اجرایی موفق در گذشته داشتند، استفاده کنیم 

و آنها را در جای مناسب بگذاریم. 
واعظ آشــتیانی در ادامه گفت: نشــانه امید از 
کجا می آید؟ از عملکرد ناشــی می شود. عملکردی 
که نشــان می دهد یک حوزه اجرایــی موفق بوده یا 
موفــق نبوده و بایــد از انتخاب هایی که در اصطلاح 

مدیریت به آن تکانه ای می گوییم پرهیز کنیم. ما حتی 
در تصمیم گیری هایمان باید از انتخاب های تکانه ای، 
لحظه ای و احساسی پرهیز کنیم. تصمیمات درست 
باعث می شــود در حال و چه در آینده تبعات خوب 
تصمیمات مان را ببینیم. تصمیم، نکته بســیار مهمی 
است و کســانی تصمیم درســت می گیرند که کار 
کارشناســی خوب انجام دادند و به درستی مسائل را 
در کنار هم قرار می دهند و تبدیل به یک تصمیم کارآمد 
می کنند. بنابراین اگر بنا است امید در جامعه ایجاد شود 
و مردم از یک حال خوب برخوردار باشــند، اعتقادم 
بر این اســت که باید افراد مناسب را در جای مناسب 

خود قرار دهیم.
این فعال سیاسی اصولگرا در پاسخ به این سوال 
که در وضعیت حال حاضر، میزان نارضایتی و ناامیدی 
جامعــه از روند اجرایی حاکمیت بالاتر رفته، به نظر 
شــما با چه میزانی می توان این ناامیدی و نارضایتی 
را کاهش داد، گفت: کارآمدی باید اثرگذاری داشــته 
باشد. مثل یک بیماری می ماند که به پزشک مراجعه 
می کند و مشــکل خود را به دکتر می گوید اما بیماری 
به یکباره بهبود پیدا نمی کند. چراکه دکتر آن نسخه ای 
که به بیمار داده، آرام آرام بیمار را به ســمت بهبودی 
می برد. مشــکلات جامعه هم این گونه نیست که به 
یکباره برطرف شود. باید بسترهای درمان مشکلات 

جامعه به درستی فراهم شود.
وی افزود: در اینجا باید مسئولین و به تعبیر بنده، 
پزشکان حاذقی باشند که بتوانند به درستی بیماری را 
تشــخیص داده و به خوبی آن بیماری را درمان کنند. 
امروز آن زمانی نیست که بخواهیم آزمون و خطا کنیم، 
یعنی هیچ متولی در کشــور حق آزمون و خطا ندارد 
و یــا حق ندارد از فرمول راه بنداز جا بنداز اســتفاده 
کند. اگر بناست مردم احساس کنند که اتفاقات خوب 
می افتد، اولین گام این است که وقتی سال می خواهد 
به پایان برســد مردم نگران افزایش قیمت ها در سال 
آینده نباشند. این روند نشان دهنده این است که درمان 
صورت می گیرد و ما به جایی می رســیم که در پایان 
ســال، شــورای عالی کار به دنبال بحث و گفت وگو 
برای افزایش حقوق کارگر نباشد. چرا که سال آینده 
شرایط به گونه ای پیش می رود که تورمی وجود ندارد، 
مشکلات خاصی نداریم، گرانی نداریم و سرمایه های 
مردم به دلیل بی ارزش شــدن پول ملی به باد نمی رود 
یعنی باید نشــانه هایمان ملموس باشــد و مردم آن 
نشــانه ها را حس کنند. امروز مردم به جیب شان نگاه 
کرده و قضاوت می کنند. متاسفانه از دهه نود تاکنون 
مردم ســرمایه های مادی خودشــان را ذوب شــده 
می بینند و این خوب نیست. ما باید به سمتی برویم که 
اصلاحات داشته باشیم و این اصلاحات نشان دهنده 

حال خوب کشور و حال خوب مردم باشد.
واعظ آشــتیانی در پاســخ به این سوال که در 
پایان ســال، برگزاری انتخابات مجلس را داریم. در 
این زمینه ما به چه راهکارهایی نیار داریم تا آن میزان 
مشارکت حداکثری در سایه رقابت سالم و درست که 
رهبر انقلاب از آن تعبیر کردند اتفاق بیافتد و در ملت 

این امید ایجاد شــود که همه سلیقه های می توانند در 
انتخابات شرکت کنند، گفت: حداقل در این دوره همه 
گروه های سیاسی بیایند دست به دست هم بدهند و 
بداخلاقی سیاسی را کنار بگذارند. گفت وگوها مبتنی  
بر کار کارشناسی باشد. از انگ زدن و تهمت زدن پرهیز 
کنیم، به ســمت این برویم که آموزه های مناســب و 
گفت وگوهای خوب را به مردم منتقل کنیم، به ادبیات 
مردم یاری رســانی کنیم. یکسری از ادبیات جامعه ما 
برگرفته از نوعی بداخلاقی های سیاسی است. بیاییم 
کار فرهنگی کنیم تا کی می خواهیم کار سیاسی انجام 
دهیم؟ کار سیاسی این نیست که توهین کنیم. برخی 
دســتمال کثیف دست شــان گرفته اند و می خواهند 

شیشه پاک کنند، که این امر نمی شود.
وی افزود:  اگر ما بنا اســت مــردم را دعوت به 
مشارکت بیشتر کنیم، یکی  از راهکارها، گفت وگوهای 
ســازنده، اثرگذار، بدون تهمت و طعنه اســت. نکته 
بعدی این است که اگر مردم احساس کنند که اقدامات 
مثبتی در کشور انجام می شود، علاقه مندی شان برای 
مشــارکت بیشتر می شود. ما باید به سمتی برویم که 
مشارکت بالا برود. هرچند که در کشورهای اروپایی 
مشارکت آنچنان بالا نیست. مشارکت در آن کشورها 
۴۶ درصــد، ۵۰ درصــد و بالاترین آمار تا ۵۵ درصد 
مشارکت را داشتند. اما ما نمی خواهیم خودمان را با آنها 
مقایسه کنیم، ما باید خودمان باشیم. ما یک کشور در 
حال توسعه هستیم و باید حال مردم مان را خوب کنیم. 
اگر این هنر را داشته باشیم که در حوزه های مختلف 
حال مردم مان را خوب کنیم، می توانیم بگوییم که این 
مشارکت به دســت خواهد آمد. موضوع اقتصادی 
کشــور چیزی نیســت که به یک باره حل شــود. تا 
زمانی که ۸۵ درصد اقتصاد کشور دست دولت باشد 
هیچ امیدی به اصلاح امور اقتصادی کشور نخواهیم 
داشــت. ما باید تکلیف این ۸۵ درصد اقتصاد دولتی 

را روشن کنیم.
واعظ آشــتیانی تصریح کــرد: دولت  ما، دولت 
متورم و چاق است. هرچه که ما درآمد داشته باشیم، 
هزینه می کنیم. یعنی تراز به سمت مثبت شدن نمی رود 
و اگر می خواهیم رشــد اقتصادی داشته باشیم، باید 
کارآمدی در حوزه اجرایی کشور را تبدیل به فرهنگ 
کنیــم. تا زمانی که اقتصاد سیاســی، اقتصاد دولتی و 
اقتصاد دســتوری داریم، همیــن وضع ادامه خواهد 
داشت بنابراین باید تکلیف اقتصاد دولتی، سیاسی و 

دستوری را روشن کنیم.
واعظ آشتیانی در پاسخ به این سوال که بهترین 
نوع اقتصاد در سیستم اجرایی کشور چه نوعی است، 
گفت:  به قانون اساســی مراجعه می کنم که می گوید 
اقتصاد ایران دولتی، خصوصی و تعاونی است. دولتی 
که سر کار می آید تعاونی را اهتمام می بخشد و رشد 
می کند،  دولت بعدی بی توجهی می کند و دولت دیگر 
می آید مســکن می ســازد و دولت بعدی نمی سازد. 
این موضوع نشــان می دهد که متأسفانه دولت های 
ما در ادوار گذشــته اعتقادی به برنامه توسعه ۵ ساله 
نداشتند و این واقعیت تلخ نشان می دهد که دولت ها 
سلیقه ای جلو می روند. در برنامه توسعه ششم قریب 
به ۲۵ درصد از برنامه انجام شــده یعنی ۷۵ درصد از 
برنامه انجام نشــده است و این یک ضایعه  مدیریتی، 
اجرایی و توسعه ای برای کشور است و ما باید به این 
موضوعات توجه کنیم. تا زمانی که مجلس و دولت 
می خواهند وزیر انتخاب کنند، می گوید برنامه ارائه کن 
وضعیت مان بهتر از این نخواهد بود. وی تصریح کرد: 
مگر وزیر باید برنامه ارائه بدهد؟ مگر ما در حوزه های 
مختلف برنامه توسعه ۵ ساله نداریم؟ برای چه از وزیر 
برنامه می خواهیم که موجب شود وزیری برود برنامه 
کپی شــده بیاورد ارائه دهد؟ دولت باید بیاید وزیری 
انتخاب کند که به مدیریت اعتقاد داشته باشد. این وزیر 
می تواند برنامه های ۵ســاله را با مدیریت و هنر خود 
و ابزارهایی که در اختیار دارد، سرعت ببخشد. اینکه 
مجلس  برنامه می خواهد و دولت  از وزیر پیشنهادی 
برنامه می خواهد نشــان می دهد که مدیریت کشور 
مــا در حوزه های اجرایی برنامه محور نیســت بلکه 
دقیقه محور اســت و این موضوع را باید حل کنیم که 
به آن توجه نمی شــود. اگر این اتفاقات و مســائل را 
حل کنیم، آن موقع می توانیم مدعی شویم که در مسیر 

درست حرکت کنیم.

یک فعال سیاسی اصولگرا گفت: اگر می خواهیم رشد اقتصادی داشته باشیم باید کارآمدی در حوزه اجرایی کشور را تبدیل به فرهنگ کنیم. تا زمانی که 
اقتصاد سیاسی، اقتصاد دولتی و اقتصاد دستوری داریم همین وضع ادامه خواهد داشت بنابراین باید تکلیف اقتصاد دولتی، سیاسی و دستوری را روشن کنیم.

 اگــر ما بنا اســت مــردم را دعوت به مشــارکت بیشــتر کنیــم، یکــی  از راهکارها، 
گفت وگوهای ســازنده، اثرگذار، بدون تهمت و طعنه اســت. نکته بعدی این اســت که 
اگر مردم احســاس کنند که اقدامات مثبتی در کشــور انجام می شــود، علاقه مندی شان 
برای مشــارکت بیشــتر می شــود. ما باید به ســمتی برویم که مشــارکت بالا برود.

سرویس سیاسی- وزیر اقتصاد 
گفت: بخشی از اهداف کمی که در 
لایحه برنامه هفتم آمده است ناشی 
از سیاســت گذاری هایی است که از 
ســمت مجمع تشــخیص به عنوان 
هدف و سیاست کلی در نظر گرفته 

شده است.
سید احسان خاندوزی درباره 
موارد مطرح شــده در لایحه هفتم 
برنامه توسعه مبنی بر رشد اقتصادی 
۸ درصــد، تورم ۵/۹ درصد و ایجاد 
یــک میلیون شــغل که از ســوی 
نمایندگان مورد انتقاد قرار گرفته و برخی می گویند اعداد و ارقام با واقعیت ها 
فاصله دارد، گفت: مطلع هســتید بخشــی از اهداف کمی که در لایحه برنامه 
هفتم آمده، ناشی از سیاست گذاری هایی است که از سمت مجمع تشخیص به 
عنوان هدف و سیاست کلی در نظر گرفته شده که دولت هم باید آن سیاست 

کلی را پیگیری کند. 
وزیر اقتصادی و دارایی خاطرنشان کرد: مشخصا عددی که درباره رشد 
اشــاره شد از این قبیل اســت؛ اما با ظرفیت و چشم اندازی که اقتصاد ایران 
دارد اگــر ما بتوانیم موانع داخلی را برداریم و گشــایش های خارجی هم به 
رفع موانع داخلی کمک کند، هدف دور از دسترســی نیســت و تحقق چنین 

درصدی محال نیست.
وی تاکید کرد: از دوستان سازمان برنامه می خواهم برای توجیه سوالاتی 
مانند این که چقدر از این اهداف امکان پذیر اســت حتما یک پیوستی داشته 

باشند و آن را به دوستان مجلس بدهند.
ســخنگوی اقتصادی دولت بیان کرد: چون چند جدول مختلف مربوط 
به اهداف کمی، پیوســت قانون برنامه است. به عنوان پیوست لااقل اهداف 
اقتصاد کلان مانند رشد، تورم و بیکاری که بیشتر مورد توجه رسانه ها و مردم 

است سازمان برنامه منعکس کند و آن ها استفاده کنند.

نماینده  سیاســی-  سرویس 
مردم مرودشــت در مجلس نسبت 
به تعرفه گــذاری جدید خودرو از 
سوی دولت انتقاد کرد و گفت: این 
نوع تعرفه گذاری خطرناک و نگران 

کننده است.
جــلال رشــیدی کوچــی در 
نشســت علنــی مجلس شــورای 
اســلامی طی اخطاری با اســتناد به 
اصل ســوم قانون اساسی، گفت: در 
این اصل قانونــی پی ریزی اقتصاد 
صحیــح و عادلانــه طبــق ضوابط 

اسلامی جهت رفاه مدنظر قرار گرفته است.
وی افــزود: ما امروز در مجلس قانونی را تصویب می کنیم که تاکید بر 
واردات خودروهــای کارکــرده دارد و ۹۵ درصد نمایندگان نیز به این طرح 
رأی مثبت داده اند و این یعنی اینکه این مســئله خواســته به حق ملت بوده و 

می تواند انحصار را از بین برده و کاهش قیمت خودرو را رقم زند.
ایــن نماینده مجلس تصویب کــرد: با این حال دولت محترم طبق آئین 
 نامه جدید خود آمده و تعرفه های خودرو را به شکل تساعدی افزایش داده 

است.
وی افزود: دولت آمده در تعرفه جدید خود حجم موتور هزار سی سی 
را از ۶ درصــد بــه ١۶ درصد، حجم موتور هزار تا ١۵۰۰ از ۵۰ به ۶۶ و حجم 
موتور ١۵۰۰ تا ۲۰۰۰ سی سی را از ۷١ به ۹١ و حجم موتور ۲۰۰۰ به ۲۵۰۰ 
ســی ســی را از ۹١ به ١۳١ و حجم موتور ۲۵۰۰ تا ۳۰۰۰ سی سی را از ۹۶ به 
١۶١ مدنظر قرار داده است. نماینده مردم مرودشت و پاسارگاد و ارسنجان در 
مجلس شورای اسلامی افزود: دولت اگر نمی خواهد قیمت خودرو کاهش 
پیدا کند رســما این مســئله را اعلام کند و دیگر نیازی نیست با این اعداد به 
اصطلاح بازی کند این در حالی است که باید به همه موارد ۴ درصد عوارض 

گمرکی را هم اضافه کنیم.
وی گفــت: ما در مجلس در تلاش هســتیم قیمت خودرو را کاهش و 
انحصار را کم کنیم، همچنین ما در تلاش هســتیم واردات را به نحوی آزاد 
کنیم که مردم عادی هم بتوانند از آن نفع ببرند اما دولت آمده بدین نحو تعرفه 

خودرو را افزایش داده است و این مسئله نگران کننده است.
وی در ادامه خطاب به رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: بنده از شما 
خواهش می کنم همانطور که تاکنون از طرح های به نفع مردم حمایت کرده 
اید این مســئله را هم مورد تذکر قرار دهید لذا کجای دنیا ١۷١ درصد یعنی 
۳ برابر قیمت خودرو عوارض گرفته می شــود و این مســئله واقعا خطرناک 
و نگران کننده اســت. قالیباف در پاسخ به تذکر نماینده مرودشت، گفت: ان 
شاءالله که دولت عادلانه بحث تعرفه گذاری در این بخش را اصلاح می کند.

سرویس سیاســی-نماینده مردم همــدان در مجلس با انتقاد از دستور 
اســتانداران به مدیران مبنــی بر عدم همراهی با نمایندگان در ســال پایانی 
 مجلس تصریح کرد: ایــن موضوع موجب روی زمین ماندن کار نمایندگان 

شده است.
 احمدحســین فلاحی مجلس شورای اسلامی با اســتناد به ماده )۲۲( 
آئین نامه داخلی مجلس عنوان کرد: طبق دستور رهبر معظم انقلاب، مسئولان 
باید در میان مردم حضور داشــته باشند و ما نمایندگان در میان مردم حضور 
داریم. مردم نیز مشکلاتشــان را با ما در میان می گذارند و آن کســی که باید 

پاسخگو باشد، دستگاه اجرایی است.
نماینده مردم همدان و فامنین در مجلس شــورای اســلامی ادامه داد: 
همان طور که ســایر نمایندگان اشــاره کردند برخی استانداران، مدیران را از 
 همراهی با نمایندگان بازمی دارند و این باعث می شــود کار مردم روی زمین 

بماند.
وی با استناد به بند )١١( ماده )۲۲( آیین نامه داخلی مجلس در خصوص 
حفظ شأن نمایندگان مجلس گفت: خواهش من این است که به وزیر کشور 
عنوان شــود در خصوص مدیران تعیین تکلیف شــود تا بن بست ایجاد شده 
حل شود و تصمیم گیری در خصوص مدیران انجام شود. یکی از استان هایی 
 که در آن کارها گره خورده ، اســتان همدان اســت و کار در این استان پیش 

نمی رود.

خاندوزی وزیر اقتصاد:

بخشی از اهداف کمی لایحه برنامه هفتم 
ناشی از سیاست گذاری های مجمع 

تشخیص است

رشیدی کوچی در اخطار قانون اساسی:

تعرفه گذاری جدید خودرو خطرناک و 
نگران کننده است

نماینده مردم همدان در مجلس:

عدم همراهی مدیران با نمایندگان موجب 
روی زمین ماندن کار مردم شده است
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